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Spørgsmål nr. S 437: 
”Mener udenrigsministeren, at regeringen har handlet rettidigt i sagen om CIA's eventuelle 
anvendelse af dansk luftrum i forbindelse med ulovlige fangetransporter?”. 
 
Svar:  
Regeringen har handlet konsekvent og rettidigt i denne sag. Regeringen har siden 2005 
gentagne gange gjort det klart over for den amerikanske regering, at den danske regering gik ud 
fra, at CIA ikke gennemførte ulovlige fangetransporter i dansk, grønlandsk eller færøsk luftrum. 
USA har hver gang tilkendegivet, at USA respekterer dansk suverænitet. Regeringen har ikke 
tidligere haft grundlag for yderligere at forfølge sagen over for USA.  
 
Regeringen fandt imidlertid, at der var behov for at se nærmere på de oplysninger, som 
fremkom i DR1’s dokumentarprogram ”CIA’s danske forbindelse”, da udsendelsen fremlagde 
en række indicier for, at der var en forbindelse mellem fly, der var mellemlandet i Grønland, og 
CIA. Det var efter regeringens opfattelse samtidig en god anledning til at gennemgå og 
fremlægge alle de oplysninger, som regeringen har, herunder igen at rette henvendelse til USA i 
sagen. 
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